

重庆医学

Chongqing Yixue

旬刊 1972 年创刊 第 42 卷 第 3 期 2013 年 1 月 30 日

主 管

重庆市卫生局
401147, 重庆市渝北区松石北路 418 号

主 办

重庆市卫生信息中心
400014, 重庆市渝中区长江一路 30 号
重庆市医学会
400020, 重庆市江北区建新东路 3 号

编 辑

《重庆医学》编辑委员会
400014, 重庆市渝中区长江一路 30 号
电话:(023)63604477 传真:(023)63707047
<http://cqyx.journserv.com>

名 誉 总 编辑

王正国 周英杰

总 编辑

吴开明

编 辑 部 主任

徐川平

出 版

重庆市卫生信息中心
400014, 重庆市渝中区长江一路 30 号
电话:(023)63621994 传真:(023)63621994
<http://www.cqshic.com>

广 告 经 营 许 可 证 号

渝工商广字 011442 号

印 刷

重庆市华彩设计分色制版有限责任公司
400014, 重庆市渝中区长江一路 68 号

发 行

国内: 重庆市报刊发行局
400020, 重庆市江北区鲤鱼池四村一号
邮发代号: 78-27
国外: 中国国际图书贸易总公司
100044, 北京 399 信箱
邮发代号 SM6334

订 购

全国各地邮政局

邮 购

《重庆医学》编辑部
400014, 重庆市渝中区长江一路 30 号
电话:(023)63604477 传真:(023)63707047

定 价

每期 15.00 元, 全年 540.00 元

国 际 期 刊 名 代 号

CYHIAD

中 国 标 准 连 续 出 版 物 号

ISSN 1671-8348
CN 50-1097/R

本 刊 版 权 归 重 庆 市 卫 生 信 息 中 心 所 有

除非特别声明, 本刊刊出的所有文章不代表重庆市卫生信息中心和本刊编委会的观点。
如有印装质量问题, 请向本刊编辑部调换。

目 次

· 论 著 ·

- 枕下极外侧入路椎动脉的显微解剖结构观察 唐景峰, 黄永旺, 杜贻庆, 杨保华, 阳永东, 夏学巍, 唐乐剑, 周晓坤, 王文波, 莫万彬(241)
- 乳腺癌高表达基因 FAM83A 的生物信息学分析 刘 镛, 黄 亮, 车清海, 赵恩宏, 黄 旭, 程露阳, 肖丽君(243)
- 人脐带间充质干细胞移植对肝硬化大鼠 TGF- β_1 和 HGF 表达的影响 金旭鹏, 李晓飞(246)
- 重庆地区妇女高危型 HPV 感染现状及年龄的分层分布 杨贊平, 杨双双, 张莉萍(249)
- 6-巯基嘌呤在 HPMCAS 包覆介孔分子筛 SBA-15 药物系统中的缓释 王小琳, 罗仕兰, 周世群, 李国秀(251)
- 索拉非尼诱导 HepG2 细胞凋亡过程中 Mcl-1 与 bFGF-2 的表达及意义 廖 于, 李照东, 左的于, 刘 宇, 晏 勇, 左国庆(255)
- ### · 临 床 研 究 ·
- 系统性出院指导对冠状动脉支架置入术后患者院外服药依从性的影响 张秋兴, 李宏彬, 冯宪军, 桂立辉, 席景砖(260)
- 转化生长因子 β_1 基因多态性及其血清水平与儿童哮喘易感性的关系 廖雪莲, 康 焰, 邓一芸, 金晓东, 张中伟, 周 琰(266)
- 儿童难治性癫痫的临床特征及与 CYP3A4 * 1G 的相关性 李艳梅, 黄 志, 吴 惧, 王 刚(263)
- 降钙素原评估呼吸机相关肺炎患者预后的作用 廖雪莲, 康 焰, 邓一芸, 金晓东, 张中伟, 周 琰(266)
- 血清 SCCA、CYFRA21-1、CEA 联合检测在肺癌诊断中的价值 王小芳, 罗 玲(269)
- 产前超声筛查在诊断胎儿外耳异常中的应用研究 唐 静, 沈 洁, 卢素真(271)
- 可脱性球囊栓塞治疗创伤性颈动脉海绵窦瘘的临床观察 赵 晖, 谢晓东, 王朝华, 张昌伟, 范 锋(274)
- 葆宫止血颗粒促进产后子宫复旧的临床疗效观察 李 霞, 张利宏, 黄俊霞, 李 真(277)
- 癌胚抗原在厄洛替尼治疗 EGFR 突变非小细胞肺癌中的作用 王惠临, 宁瑞玲, 周韶璋, 宋向群, 曾爱屏, 赵文华(279)
- 持续腰大池引流在动脉瘤夹闭术后的应用 康 睿, 陈 刚(281)
- CEA、NSE 及 CYFRA21-1 联合检测在肺癌诊断与手术治疗中的价值 蒋长斌, 崔邦平, 代文莉, 刘玉文, 杨建华(283)
- 良性前列腺增生不同时机手术疗效比较 刘 胜, 杨忠新, 余志海, 刘美平, 张 铭(285)

体感诱发电位在 Chiari 畸形合并脊髓空洞症手术后脊髓功能恢复中的作用	张云东,周济,刘迎春,李兵,张溢华,杨华江,王昊,顾小红(287)
高场强磁共振成像在前列腺癌诊断中的应用	谢武桃,史建波(289)
培美曲塞对比多西他赛二线治疗非小细胞肺癌的临床观察	宁瑞玲(292)
吸入糖皮质激素对慢性阻塞性肺疾病稳定期患者内皮细胞功能的影响	杨永红,武彦何,罗婧,胡英,廖忠俊(294)
不同股骨颈骨折分型与中青年股骨颈骨折预后的相关性研究	李波,邹正,罗文中(297)
血清 hs-CRP、GSP、Apo A、HDL-C 与 2 型糖尿病合并急性心肌梗死治疗转归的相关性研究	周晓莉,谢贤和(299)
重症监护病房鲍曼不动杆菌感染现状及耐药性分析	唐晓玲,杨缙(302)
· 基础研究 ·	
麻黄水提物雾化吸入对哮喘小鼠气道炎症的影响	王娇,熊瑛,熊彬,王宋平(304)
乙型肝炎病毒基因组 1896 位点变异株与野生株的定性检测	郭龙华,陈茶,万泽民,何文军,吴新忠,周强,冯春颜,吴文权(308)
Pravastatin 抑制心肌成纤维细胞胶原基因表达及其机制研究	郑舒展,冯健,余琴,李家富(310)
顺铂不同途径给药后家兔舌体及体内药物分布的实验研究	玄云泽,张杰,郑磊,张建国(313)
· 调查报告 ·	
亚健康抑郁倾向人群的中医辨识及影响因素分析	黄彦,黄祎,张太君,江洪,成建国(315)
腹痛患者的门诊处方用药分析	谢元春,赵语(318)
南京市居民膳食结构与健康状况调查	王少康,陆小军,王冠,杨立刚,路云,孙桂菊(320)
生命早期经历大饥荒的人群当前膳食结构及其影响因素调查分析	杨镜琳,刘达美,王宏,王永红,张勇,龚涛,韩令力,赵勇(323)
2010~2011 年广西结核菌/艾滋病病毒双向筛查及治疗监测结果分析和评价	崔哲哲,林玫,蓝如束,朱秋映,黄敏莹,江河,刘飞鹰(326)
2008~2009 年南宁市季节性 H1N1 亚型流感病毒血凝素 HA1 基因变异分析	范云燕,刘海燕,林新勤,秦剑秋,黄莉,覃巍巍(329)

Vitros5.1FS 自动生化分析仪生物参考区间验证	邹麟,张莉萍,徐华健(332)
特殊职业人群常见健康问题的调查及对策研究	龙茜妮,廖生武,赖俊梅(334)
· 技术与方法 ·	
适配小型动物及临床伽玛刀立体定向头架固定装置的研制	耿明英,姚一博,沈光建,许民辉,李飞鹏,唐琳,刘俊红,周小琴(336)
· 经验交流 ·	
2006~2011 年重庆市江津区孕产妇艾滋病监测结果分析	林晓光,王卫国,张裕强,康纪明,廖启东(338)
宫腔镜治疗子宫内膜息肉切除术 108 例临床分析	李红梅,张洁,王秀艳(339)
乳腺癌根治术后胸壁放疗切射野 CLD、MHD 与 DVH 图心肺剂量指标的关系	曾子君,李伟雄,张红丹,潘燚(341)
面神经电生理监测在听神经瘤术中的应用研究	董元训,王雄伟,胡火军,陈健,万志先(343)
· 综述 ·	
疼痛回忆准确性及影响因素	杨曦,优秀娟,李俊发,罗艳琳(345)
· 卫生管理 ·	
赴黎巴嫩维和二级医院物资筹措探讨	朱艳,陈虹,黄田海(348)
· 临床护理 ·	
无关供者脐血干细胞移植治疗 2 型黏多糖症的护理	黄茂,孙爱华,张诚(349)
消化内镜下黏膜剥离术的护理配合	罗冬梅,周倩,彭贵勇,李向红(351)
心理干预对首次确诊梅毒患者心理压力的影响	王维韦,孙仁山,伍津津,周金玲,张梅,彭超霞(353)
90 岁以上前列腺增生症患者经尿道电切术 20 例护理	刘世芳,胡华,吴嗣清,付炼(354)
· 短篇及病例报道 ·	
肝硬化患者全身麻醉下行脾切除术后肝性昏迷 1 例的报道	蔡翼,彭明清,李敏,彭强(356)
2 型糖尿病合并肾脓肿 1 例的报道	陈揭剑,胡志(357)
Bouveret 综合征 1 例的报道	周宝勇,郑军(358)
无脾综合征合并单心室 1 例的报道	田军,汪丽,赵锦宁,史源(359)

声 明

本刊已许可中国学术期刊(光盘版)电子杂志社在中国知网及其系列数据库产品中以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。该社著作权使用费与本刊稿酬一并支付。作者向本刊提交文章发表的行为即视为同意我部上述声明。

《重庆医学》编辑部

Responsible Institution

Chongqing Bureau of Public Health
No. 418, Songshibei Road, Yubei District,
Chongqing 401147, China

Sponsor

Chongqing Health Information Center
No. 30, Changjiang 1 Road, Yuzhong District, Chongqing 400014, China
Chongqing Medical Association
No. 3, Jianxindong Road, Jiangbei District, Chongqing 400020, China

Editing

Editorial Board of Chongqing Medicine
No. 30, Changjiang 1 Road, Yuzhong District,
Chongqing 400014, China
Tel: 86-023-63604477
Fax: 86-023-63707047
<http://cqyx.journserv.com>

Honorary Editor-in-chief

Wang Zhengguo(王正国)
Zhou Yingjie(周英杰)

Editor-in-chief

Wu Kaiming(吴开明)

Managing Director

Xu Chuaping(徐川平)

Publishing

Chongqing Health Information Center
No. 30, Changjiang 1 Road, Yuzhong District, Chongqing 400014, China
Tel: 86-023-63621994
Fax: 86-023-63621994
<http://www.cqshic.com>

Printing

Chongqing Huacai Design, Color-separation and Plate-making Co., Ltd.
No. 68, Changjiang 1 Road, Yuzhong District, Chongqing 400014, China

Domestic Distributor

Local Post Offices
Code No. 78-27

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
Code No. SM6334

Price

¥15.00/issue

CODEN

CYHIAD

ISSN

1671-8348
CN 50-1097/R

Copyright by Chongqing Health Information Center

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of Chongqing Health Information Center or the Editorial Board, unless this is clearly specified

Contents in Brief

Original Articles

- Observation of microsurgical anatomy of vertebral artery on the suboccipital extreme lateral approach Tang Jingfeng, Huang Yongwang, Du Yiqing, et al. (241)
- Bioinformatics analysis of the highly expressed FAM83A gene in breast cancer Liu Lei, Huang Liang, Che Qinghai, et al. (243)
- Effect of human umbilical cord mesenchymal stem cells transplantation on serum TGF- β_1 and HGF expression in liver cirrhosis rats Jin Xupeng, Li Xiaofei (246)
- The infection status and age distribution of high risk HPV infection of women in Chongqing Yang Yunping, Yang Shuangshuang, Zhang Liping, et al. (249)
- The study on mesoporous molecular sieve SBA-15 tablet coated with HPMCAS as a drug release carrier for 6-mercaptopurine Chen Zhi, Wu Dudu, He Yangfen, et al. (251)
- Expression and significance of MCL-1 and bFGF-2 in sorafenib-induced HepG2 apoptosis Liao Yu, Li Zhaodong, Zuo Deyu, et al. (255)
- Clinical Researches**
- The effects of systematic discharge guidance on medication compliance to patients undergoing coronary stent implantation after discharge Wang Xiaolin, Luo Shilan, Zhou Shiqun, et al. (258)
- Association of transforming growth factor- β_1 genetic polymorphisms with childhood asthma susceptibility and its serum levels Zhang Qiuxing, Li Hongbin, Feng Xianjun, et al. (260)
- Relationship between clinical features of intractable epilepsy in children and the single nucleotide polymorphisms of CYP3A4 * 1G Li Yanmei, Huang Zhi, Wu Ju, et al. (263)
- Prognostic value of procalcitonin in patients with ventilator-associated pneumonia Liao Xuelian, Kang Yan, Deng Yiyun, et al. (266)
- The value of combined detection of serum SCCA, CYFRA21-1 and CEA in diagnosis of lung cancer Wang Xiaofang, Luo Ling (269)
- The application research of antepartum ultrasound screening for fetal external ear anomalies Tang Jing, Shen Jie, Ran Suzhen (271)
- Clinical observation on interventional treatment of traumatic carotid-cavernous fistula by embolization with detachable balloon Zhao Hui, Xie Xiaodong, Wang Zhaohua, et al. (274)
- Observation of clinical curative effects of Baogongzhixue granules on postpartum uterine involution Li Xia, Zhang Lihong, Huang Junxia, et al. (277)
- The effects of carcinoembryonic antigen in the treatment of non-small cell lung cancer with epidermal growth factor receptor mutations by erlotinib Wang Huilin, Ning Ruiling, Zhou Shaozhang, et al. (279)

Application of continuous lumbar drainage in postoperative aneurysm clip occlusion	Kang Rui ,Chen Gang (281)
The value of combined detection of CEA,NSE and CYFRA21-1 in diagnosis and treatment of lung cancer	Jiang Changbin ,Cui Bangping ,Dai Wenli ,et al. (283)
Comparison of operation treatment efficacy in different phase for benign prostatic hyperplasia	Liu Sheng ,Yang Zhongxin ,Yu Zhihai ,et al. (285)
Effect of SEP in functional recovery of spinal cord of microsurgery for Chiari malformation combined with syringomyelia	Zhang Yundong ,Zhou Ji , Liu Yinchun ,et al. (287)
Application of high field magnetic resonance imaging in diagnosis of the prostatic carcinoma	Xie Wutao ,Shi Jianbo (289)
Clinical observation of comparing pemetrexed with docetaxel as second-line treatment of non-small cell lung cancer	Ning Ruiling (292)
Effect of inhaled glucocorticoids on endothelial cell function in the stable phase of chronic obstructive pulmonary disease	Yang Yonghong ,Wu Yanhe ,Luo Jin ,et al. (294)
The research on relationship between the different types of femoral neck fracture and the prognosis of young and middle-aged patients with femoral neck fracture	Li Bo ,Zou Zheng ,Luo Wenzhong (297)
The exploration of correlation between hs-CRP,GSP,Apo A,HDL-C and treatment outcome of AMI with T2DM	Zhou Xiaoli ,Xie Xianhe (299)
Analysis of infection status and drug resistance of Acinetobacter baumannii in ICU	Tang Xiaoling ,Yang Jin (302)
Basic Researches	
Effects of aerosolized aqueous extract of ephedra on airway inflammation in asthmatic mice	Wang Jiao ,Xiong Ying ,Xiong Bin ,et al. (304)
The qualitative detection of hepatitis B virus genome 1896 site variants and wild strains	Guo Longhua ,Chen Cha ,Wan Zemin ,et al. (308)
Effect of pravastatin on the proliferation of the gene expression of cardiac fibroblast and its mechanism	Zheng Shuzhan ,Feng Jian ,Yu qin ,et al. (310)
Experimental study on drug distribution in the tongue and body of rabbits by different injection of cisplatin	Xuan Yunze ,Zhang Jie ,Zheng Lei ,et al. (313)
Investigation	
Analysis of traditional chinese medical identification and effective factors about sub-healthy people with depressive tendency	Huang Yan ,Huang Yi ,Zhang Taijun ,et al. (315)
Analysis of drug use for outpatients prescriptions in patients with abdominal pain	Xie Yuanchun ,Zhao Yu (318)
A survey on dietary patterns and health status of residents in Nanjing city	Wang Shaokang ,Lu Xiaojun ,Wang Guan ,et al. (320)
Investigation and analysis of the dietary pattern from people born in and around famine years	Yang Jinglin ,Liu Damei ,Wang Hong ,et al. (323)
Analysis and evaluation on TB/HIV co-infection and treatment monitoring results in Guangxi province from 2010 to 2011	Cui Zhezhe ,Lin Mei ,Lan Rushu ,et al. (326)
Analysis of the genetic variation of HA1 gene of human seasonal influenza H1N1 virus in Nanning during 2008—2009	Fan Yunyan ,Liu Haiyan ,Lin Xinqin ,et al. (329)
The validation of biological reference interval on Vitros5.1FS	Zou Lin ,Zhang Liping ,Xu Huajian (332)
The study on investigation and countermeasures of common health problems in special professional people	Long Qianni ,Liao Shengwu ,Lai Junmei (334)
Techniques and methods	
Development of the fixation device matching small animals and the clinical gamma knife stereotactic frame	Geng Mingying ,Yao Yibo ,Shen Guangjian ,et al. (336)